
Svar på spørgsmål stillet på KB-møde 31. januar 2023 
af Tina Cartey Hansen (C) 
 

 

På Kommunalbestyrelsens møde den 31. januar 2023 spurgte Tina Cartey 

Hansen (C) til status for de 150.000 kr. (KB, pkt. 11, den 20.12.2022), der 

er afsat til kommunikationsindsatsen i forbindelse støjundersøgelser. 

 

Svar på spørgsmålet 

Det afsatte beløb på 150.000 kr. er anvendt til kommunikationsbistand fra 

Ulveman & Børsting i form af rådgivning og eksekvering af strategi for at 

udskyde projekteringen af motorvejsudvidelsen af Amagermotorvejen 

gennem Hvidovre. Det indebærer strategisk sparring og rådgivning, 

herunder informationsdeling med centrale stakeholders og offentligheden 

samt at sikre en procesoptimering af strategiens eksekvering. Konkret er 

der tale om, at den eksterne konsulentbistand bidrager til tæt dialog om 

fremme af projektet fx med relevante ministre og ordførere på 

Christiansborg samt rettidig medieomtale. Det omfatter også input til 

ministerbreve, støtteerklæringer fra interessepartnere fx i form af Ørsted, 

udkast til kronik og påvirkning af øvrige, centrale beslutningstagere. Der 

afholdes løbende proces- og justeringsmøder med Hvidovre Kommune i 

det omfang, det findes relevant.  

 

Motorvejsudvidelsen ønskes udskudt, da Hvidovre Kommune ønsker at få 

indarbejdet en fuld overdækning af Amagermotorvejen med solceller i 

anlægsprojektet, dels for at opnå en effektiv støjdæmpning og dels for at 

bidrage til den grønne omstilling. Det er regeringen med evt. inddragelse af 

øvrige partier, som skal beslutte sig for at Vejdirektoratet skal indarbejde en 

fuld overdækning med solceller i den videre projektering af 

motorvejsudvidelsen, hvilket vil kræve en udskydelse af 

motorvejsudvidelsen på to år.   
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